
 
 

Oude IJsselstreek: 16 mei 2020 
 
Aan: fractie van PRO tav Dhr. Heini Peters 
 
CC : griffie tav college van Burgemeester en Wethouders in de leden van de 
gemeenteraad van de gemeente Oude IJsselstreek 
 
Betreft: reactie op voorstel PRO inzake evaluatie insprekers 
 
Beste heer Peters, 
 
Dinsdag 11 mei ben ik door u benaderd met de vraag of ik/mijn fractie de evaluatie 
van de insprekers ook geagendeerd wil zien voor de aanstaande 
commissievergadering. Ik heb toen aangegeven dat er naast een evaluatie je ook 
een doel voor ogen moet hebben waar je als raad samen naar toe wilt met de 
energietransitie. Ik heb benadrukt ‘samen’ omdat we daar ook de andere fracties 
voor nodig hebben. Ik heb u ook mijn twijfel gedeeld of uw route een juiste is. Het 
standpunt van mijn fractie is duidelijk, dit hebben wij ook verwoord in de 
commissie en in een schrijven naar de insprekers. Maar dat is niet genoeg voor 
samen optrekken. Daarom heb ik u aangegeven meer bedenktijd nodig te hebben 
en heb me ook afgevraagd of uw idee van ‘evaluatie nu’ een goede weg is om 
gezamenlijk op te trekken. Ik heb sterk het gevoel dat u niet zat te wachten op 
mijn raad maar meer behoefte had aan instemming. Op z’n plat gezegd heet dat: 
‘Peters nei’jt zien eige neutje’ . Ik wordt in deze opvatting gesterkt omdat u mij in 
een appje van 12 mei vraagt of mijn fractie uw voorstel kan ondersteunen, zonder 
navraag en/of reflexie op mijn, wellicht andere/beter aanpak. 
 
Aan uw gekokerde ‘open evaluatie’ verbindt u al direct twee 
bespreekvoorwaarden, nl. het opschorten van de 2e tranche en het uitspreken over 
het burgerinitiatief. Om het geheel nog sterker aan te zetten hebt u het in een 
motie gegoten. Ook de motie is niet aangekondigd op 11 mei, toen ging het enkel 
om ‘evaluatie’.   
 
In de Oude IJsselstreek hebben alle politieke partijen (muv PRO, u was er toen nog 
niet) ingestemd met het Akkoord van Groenlo (de Achterhoek in 2030 
energieneutraal en elke gemeente neemt zijn verantwoordelijkheid). Een opgave 
die met wind- en zonenergie handen en voeten kan krijgen. Het resultaat in de 
gemeente Oude IJsselstreek is dat al 30 hectare bestemd voor zonenergie op 



landbouwgrond. Er zijn, volgens planning, nog 30 hectare uit te geven en het 
college werkt hier conform het raadsbeleid aan om dit in te vullen. We staan nu 
aan de vooravond van deze tweede tranche en bewoners voelen zich terecht 
overvallen door initiatieven die zomaar uit de lucht lijken te vallen.  
 
De insprekers hebben terechte kritiek geuit over de wijze waarop tot op heden de 
participatie aan de voorkant van het proces en de communicatie heeft 
plaatsgevonden. Terechte punten van kritiek, die alle partijen in de raad volgens 
mij zo hebben ervaren. De insprekers gaven ook aan oor en oog te hebben voor 
duurzaamheid en te willen participeren over wat dan wel kan en vooral hoe. Fijn 
om dit te horen hoe de insprekers er inzitten omdat draagvlak essentieel is.  
 
In de PvdA ogen is duurzame energie ook nadenken over hoe we omgaan met 
duurzame ruimte en een duurzame relatie met onze inwoners en alle politieke 
fracties in de gemeenteraad. Daarom hebben we ook twijfels bij de mogelijke 
politiserende effecten van uw motie, deze gaat nl. voorbij aan een veel 
fundamentelere discussie en de rol van raadsleden, deze is namelijk samen meer 
dan enkel de coalitie en de oppositie tezamen. De motie heeft het karakter van 
politiek scoren en zenden in plaats van het aangaan van een dialoog en vertrouwen 
in een duurzame toekomst.  
 
Vertrouwen in een duurzame toekomst draait per definitie om breed gedragen 
politieke en sociale acceptatie. Dat creëer je niet met een afstandelijke en rationele 
motie in een digitale vergadering. Dit vertrouwen bouw je op door persoonlijke 
contact, betrokkenheid en openheid. 
 
Dus niet nu even goedkoop voor de bühne de insprekers plezieren maar vooral 
ook hoe we samen de doelstellingen van het akkoord van Groenlo, RES en 
mogelijke andere toekomstige akkoorden vormgeven. Met andere woorden; zijn 
we op de gezamenlijk afgesproken goede weg en zo nee wat kan er dan anders en 
beter en hoe verhoud zich onze route met toekomstige regionale, landelijke en 
Europese akkoorden. Na een dergelijke discussie kan ook het proces mbt de 2e 
tranche worden gewogen, en niet andersom.  
 
 
 
 
Met vriendelijke groeten, 
 
John Haverdil 
Namens de PvdA-fractie Oude IJsselstreek 
 


